
P R O T O K Ó Ł Nr IV / 15 

z  sesji Rady Gminy Czernice Borowe , odbytej w dniu 25 luty 2015 r 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Czernicach Borowych . 

 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godz.10-tej , zakończono o godz. 14:30 . 

 

Na stan radnych – 15 , obecnych było 15 w/g załączonej listy obecności. 

 

W obradach udział wzięli : Skarbnik Gminny , Sekretarz Gminy , sołtysi oraz mieszkańcy 

gminy . 

Ad.pkt.1 

 

Przewodniczący Rady otworzył sesję , powitał zebranych i stwierdził qorum władne do 

podejmowania prawomocnych uchwał . 

 

Ad.pkt.2 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy do porządku obrad macie państwo zapytania . 

 

Radny Witold Nosarzewski – jak państwo zauważyliście , mamy tyle gości , bo mamy taki 

gorący punkt w porządku , jako pkt.13 – chciałbym wnieść o zmianę porządku obrad i 

przeniesienie tego punktu jak najbliżej początku porządku obrad , jako pkt.3 

 

Przewodniczący poddał pod 

głosowanie wniosek radnego Nosarzewskiego 

za................................... - 15 

przeciw......................... - 0 

wstrzymało się............. - 0 

Radni jednogłośnie poparli wniosek radnego. 

 

 

Przewodniczący obrad przedstawił proponowany porządek obrad , po zmianie który 

przedstawia się następująco : 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

2. Porządek obrad . 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji szkoły Podstawowej w Węgrze 

im. Jana Pawła II 

4. Wręczenie zaświadczeń o wyborze na sołtysa wszystkim wybranym sołtysom 

oraz podziękowań ustępującym sołtysom . 

5. Przyjęcie protokółu z poprzedniej III sesji Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2015-2033. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 49/III/14 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 29 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 

2015 rok. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającą Uchwałę Nr 69/V/11 Rady Gminy Czernice Borowe z 

dnia 25 lutego 2011 r. w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego , od 

nieruchomości i leśnego – od osób fizycznych w drodze inkasa , określenia 

inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso . 



9. Podjęcie uchwały zmieniającą Uchwałę Nr 264/XXIV/13 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 19 czerwca 2013 r. w sprawie zarządzenia poboru opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi , wyznaczenia inkasentów , określenia 

wynagrodzenia za inkaso oraz terminów płatności dla inkasentów . 

10. Podjęcie uchwały zmieniającą Uchwałę Nr 123/XI/12 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 25 stycznia 2012 r. w sprawie współdziałania i współfinansowania 

przy realizacji projektu pod nazwą „Rozwój elektronicznej administracji w 

samorządach województwa mazowieckiego wspomagającej niwelowanie 

dwudzielności potencjału Województwa „. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającą Uchwałę Nr 124/XI/12 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 25 stycznia 2012 r. w sprawie współdziałania i współfinansowania 

przy realizacji projektu pod nazwą „ Przyśpieszenie wzrostu konkurencyjności 

Województwa mazowieckiego , przez budowanie społeczeństwa informacyjnego i 

gospodarki opartej na wiedzy poprzez stworzenie zintegrowanych baz wiedzy o 

Mazowszu „. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czernice 

Borowe w 2015 roku „. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie 

ścieków . 

14. Przedstawienie sprawozdania za 2014 rok z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 

prowadzonych przez jednostki samorządu terytorialnego . 

15. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Centrum Informacji w 

Czernicach Borowych za 2014 rok . 

16. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Czernicach Borowych za 2014 rok. 

17. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Czernicach Borowych za 2014 rok. 

18. Przyjęcie sprawozdania z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego za 2014 rok. 

19. Przyjęcie planów pracy komisji Rady Gminy na 2015 rok / 4 komisje / . 

20. Interpelacje radnych złożone na piśmie . 

21. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy . 

22. Wolne wnioski i zapytania. 

23. Zakończenie obrad sesji . 

Przewodniczący poddał pod 

głosowanie porządek obrad : 

za................................... - 15 

przeciw......................... - 0 

wstrzymało się............. - 0 

 

Porządek obrad został jednogłośnie przyjęty . 

 

Radny Witold Nosarzewski – na posiedzeniu komisji mieliśmy dostać na dzisiejszą sesję 

dodatkowe materiały odnośnie GCI – czy są przygotowane . 

 

Przewodniczący Rady - tak są przygotowane i w dalszej części obrad otrzymacie je. 

radny Nosarzewski Witold - spodziewaliśmy się dostać je przed sesją . 

Ad.pkt 3 

 



 

Przewodniczący Rady poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Węgrze im. Jana 

Pawła II . 

Przewodniczący poinformował , że otrzymaliście projekt uchwały z uzasadnieniem i na 

komisjach temat był bardzo dokładnie omawiany oraz były podawane wszelkie informacje 

jakie są potrzebne , żeby mieć zdanie na temat tej uchwały . 

Dyskusja : 

 

Radny Nosarzewski Witold – tytułem wprowadzenia do tematu chciałbym przeczytać 

państwu dwa zdania z listu jaki pani minister Kluzik – Rostkowska skierowała do radnych . 

Odczytał treść pisma m in. „proszę jednak i apeluję , ażeby przed przesadzeniem losu 

zwłaszcza małych szkół podstawowych raz jeszcze rozważyć wszystkie argumenty „. Proszę 

przewodniczącego o umożliwienie zabrania głosu państwu przybyłym na sesję . 

 

Radna Bożena Kowalska – jednym z obowiązków komisji kultury i oświaty jest rozwój 

kultury i oświaty .Szanowni państwo my jako komisja oświatowa jesteśmy przeciwni 

podejmowaniu tej uchwały . Szkoła jest namiastką kultury. Korzystając z zaproszenia na 

choinkę zobaczyliśmy piękne przedstawienie i długo mi pozostanie ono w pamięci . Człowiek 

to najlepsza inwestycja . 

 

Jadwiga Borkowska –sposób w jaki się dowiedzieliśmy o tym zamiarze jest zaskakujący i 

niekomfortowy dla radnych jak i dla nas mieszkańców , bo niektóry dowiedzieli się z 

materiałów jakie otrzymali na sesję . Nie podejmujcie pochopnie decyzji w sprawie szkoły , 

która istnieje 123 lata . Dajcie nam i tej szkole jeszcze trochę czasu. Proszę ,ażeby radni tak w 

100 procentach nie sugerowali się tą prezentacją na komisji .Bardzo proszę , ażebyście 

jeszcze raz dogłębnie ten temat przemyśleli i dopiero podjęli decyzję . 

 

Przewodniczący Rady poinformował , że dzisiejsza uchwała dopiero otwiera dyskusje. Jest to 

zamiar tylko i wyłącznie . 

 

Zajkowski Ireneusz - ja byłem radnym dwie kadencje i każda decyzja była omawiana z 

radnymi .Komisja oświaty nic o likwidacji szkoły nie wie , pani dyrektor szkoły nic o tym nie 

wie , mieszkańcy i dzieci z tej szkoły nic o tym nie wiedzą .To kto ma wiedzieć panie Wójcie 

. Był pan miesiąc temu na zebraniu na którym wybieraliśmy sołtysa i słowa pan nie 

powiedział , że zamyka pan naszą szkołę. Nie tylko to mówię , że nasze dzieci chodzą do tej 

szkoły , ale i dlatego , że my jesteśmy sponsorami tej szkoły . Myśmy tą szkołę wybudowali 

za własne pieniądze i w czynie społecznym .Pan panie Wójcie o tym powinien wiedzieć . Ta 

szkoła pobudowana jest za pieniądze ze zbiórki społeczeństwa : Zberoż , Węgra i Olszewiec 

oraz w czynie społecznym . Są dokumenty na to . Gmina ma bardzo mały udział w tej 

budowie . Macie tylko trzy szkoły . Szkoła w Czernicach jest przepełniona , dzieci uczą się w 

piwnicach . W Węgrze są bardzo ładne sale lekcyjne i może trzeba cześć dzieci przewieźć do 

Węgry .Zamknąć szkołę to nie problem , ale pobudować tak. Trzecia szkoła to stary dworek i 

wymaga remontu . 

 

Marcińczyk Aneta - szkoły nie są rentowne i nie przynoszą dochodu , to nie jest działalność 

gospodarcza . Do większości szkół dokładamy. Jak zamkniemy tą szkołę to zamkniemy 

ośrodek kultury . Jak raz podejmiemy tą uchwałę , to niestety ta szkoła już nie wróci . Czy 

później zacznie istnieć , a dzieci nam przybywa . Popatrzmy na to trochę inaczej . Nie 

wybudujmy 1 km drogi , czy jednej świetlicy , które stoją potem pustkami i nic się w nich nie 



dzieje . Węgra jest centrum w którym coś się dzieje . Czy warto to przekreślać . Zastanówmy 

się nad tym . Dzieci przybywa . Może za 3 lata inna szkoła będzie bardziej zadłużona . 

Patrzmy na dobro dzieci i społeczeństwa . 

 

Agnieszka Sumińska – my jako nauczyciele staramy się , pomimo malej ilości dzieci 

przekazać jak najwięcej wiadomości . Nasze dzieci biorą udział w licznych konkursach i 

zajmują wysokie miejsca . To mówi nam , że z tymi dziećmi da się dużo zrobić i pozwólcie 

nam na to . Jeżeli pójdą do dużej szkoły będą stłamszone i nie przebija się . 

 

Smoleńska Marzena - zastanawiam się jak moje małe dzieci będą dojeżdżać do szkoły 

podstawowej w Czernicach . Nie mamy dobrego autobusu , nie mamy dobrych dróg . Nie 

powinniśmy puszczać naszych dzieci do autobusu , który nie nadaje się do jazdy . W szkole 

podstawowej w Czernicach po dojściu naszych dzieci będzie 

w klasie VI – 34 dzieci , w klasie IV - 34 osoby .Zależy dużo od tego ile dzieci jest w klasie . 

Jak te nasze dzieci tam będą się uczyć . Buduje się ośrodek w Czernicach i te dzieci też 

przyjdą do Czernic. Czy my możemy sobie pozwolić na to, żeby nasze dzieci zginęły w tej 

dużej szkole . Według mnie jako rodzica to nie zdaje egzaminu. 

 

Beker Anna – pracuję w tej szkole od wielu lat / 25 lat / . Nasza szkoła i rodzice potrafią 

zdobywać pieniądze dla szkoły . Przedstawiła osiągnięcia dzieci z tej szkoły oraz jakie 

organizowane są dla dzieci dodatkowej zajęcia . Mogłabym tu długo wymieniać nasze 

osiągnięcia . Proszę o rozważenie i rozsądne podejście do tego tematu . 

 

Lipska Grażyna – Dyrektor szkoły w Węgrze – moje argumenty przedstawiłam na komisjach. 

Zawsze patrzymy na dobro dzieci , a szczególnie od 2003 roku .Przed podjęciem decyzji , 

chcę przytoczyć słowa patrona naszej szkoły .Kierujemy się przesłaniem – troska o dziecko 

jest priorytetem najważniejszym . 

 

Pieńkosz Zbigniew – czy nie można dzieci z domu dziecka przewieźć do Węgry , to nie jest 

tak daleko i będzie wtedy więcej dzieci . 

 

Lipska Grażyna - byliśmy wczoraj w Domu Dziecka w Czernicach i złożyliśmy propozycję 

nauczania tych dziec w Węgrze . Bardzo chętnie przyjmiemy te dzieci i jesteśmy w stanie 

zabezpieczyć im odpowiednią opiekę i dobre nauczanie . 

 

Glinka Andrzej - ktoś powiedział , że jestem z obozu Wójta . Życzę ażebyście dobrze rządzili 

tą gminą . Panie Wójcie my potrzebujemy pańskiej życzliwości. Przyjadę na sesję jeszcze raz 

na koniec kadencji . Chciałbym żeby zapłatą za pracę nie były tylko pensje . 

 

Zajkowski Ireneusz – jest mowa o pieniądzach . Jeżeli część dzieci z Czernic zostanie 

przewieziona do Węgry , to pieniądze zostaną w gminie . Jeżeli zostanie szkoła zlikwidowana 

, to budynek będzie marniał. Jeżeli sprzedacie budynek , to przyjdziemy po pieniądze , które 

mieszkańcy wpłacali na budowę tej szkoły . Są listy imienne wpłacających . 

Wójt - podzieliliśmy się na wy –oni . Takiego podziału nie ma .Tak nie może być . Mówienie 

o dobru dzieci przyświeca każdemu z nas .Postępowanie w takich trudnych sytuacjach jak ta , 

nie jest łatwe . Najbardziej dramatyczna jest ta uchwala – ta uchwala jest intencyjna . Jeżeli 

zapadnie dziś ta uchwala , to w ciągu 

3-ch miesięcy będzie intensywne działanie / jak uratować , jak zmodyfikować itp./ 

Następna uchwała decydująca . Cztery lata temu dyskutowaliśmy , że za dużo dokładamy do 

szkół . Rozmawialiśmy z ministrem na temat subwencji oświatowych .Kilka dni temu 



przyszła dotacja i jest obcięta o 130 tys. złotych mniej niż w roku ubiegłym . Razem do 

oświaty dokładamy 1.200 tys. złotych , do Węgry prawie 400 tys. złotych . Musimy szukać 

oszczędności . Mamy teraz dwa lata zastanawiać się co dalej możemy robić , ale i szukać 

oszczędności . Musimy budżet skoncentrować . 

Drugi temat nad którym musimy się zastanowić to temat wiatraków. Trudny temat , ale 

dałyby dodatkowe dochody . Od 4-ch lat dyskutujemy , że trzeba zmodyfikować oświatę . 

Wtedy Rada odstąpiła , bo może coś się zmieni Teraz rozpocząłem dyskusję jak możemy 

rozwiązać problem . Dzieci ubywa. Za chwilę postawię wniosek dotyczący szkoły w 

Rostkowie . To są obie szkoły , które nas dołują 

Nie wiemy w jakim wieku będą dzieci w Ośrodku w Czernicach . My musimy razem działać i 

rozwiązać problem. Te dzieci są nasze i wszystkie dzieci musimy równo traktować . Na 

komisjach były merytoryczne dyskusje i proponuję szukajmy rozwiązania. Proponuję , że 

dzisiaj podejmijcie uchwałę intencyjną , a dalej będziemy szukali rozwiązania w tym temacie. 

 

Zajkowski Ireneusz – myśmy przyjechali z propozycją. W Rostkowie szkoła się sypie . Na 

remont trzeba bardzo dużo pieniędzy , jak ma dalej istnieć. W Czernicach trzeba dobudować 

budynek szkolny . Dajemy propozycje – rzućcie 2 – 3 klasy do Węgry . 

 

Wójt – to nie daje żadnej korzyści. Wszystkie gminy dążą do modelu jedna szkoła w gminie . 

Potrzeba 1 mln złotych na wybudowanie budynku szkolnego w Czernicach Borowych. 

Gdybyśmy zamknęli szkołę w Węgrze , to pojawia się oszczędność 550 tys. złotych. W 

Rostkowie to jest dworek po remoncie . 

 

Szymkowski Adam – kiedy pan Zajkowski był w Rostkowie. Dlaczego nie chcieliście 

wiatraków, które dałyby dochody . 

 

Glinka Andrzej – mamy 4 parafie , zostały 3 szkoły. Musimy zebrać dyrektorów wszystkich i 

może na nich pokrzyczeć . Jestem przeciw zamknięciu szkoły w Węgrze . 

Społeczeństwo wpłacało na budowę szkoły , a teraz gminy nie stać na utrzymanie 

3 szkół. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – społeczeństwo zabiegało , ażeby budować czy remontować 

świetlice lub strażnice OSP. Nie można mówić , że to jest złe . 

 

Wójt – bardzo podoba mi się tok rozumowania p. Glinki . Skoro było nas stać na inicjatywę 

co do budowy strażnicy OSP , to i trzeba utrzymać . Była potrzeba budowania szkoły , 

zmobilizowaliście się . Teraz liczę , że znowu zmobilizujecie się i znajdziemy rozwiązanie . 

 

Borkowska Jadwiga - mówimy ile dokładamy . O dzieciach nie mówimy . Do świetlic było 

dokładane . Te dzieci to są małe dzieci . Chodzi nam o to , ażeby było bliżej i bezpieczniej dla 

nich , a czeka ich dojazd 12 km do szkoły . To są małe dzieci , których przybywa . Nie róbmy 

czegoś , czego nie powinniśmy. 

Wójt –cztery lata temu była dyskusja o szkołach i do tej pory znacznie się ilość dzieci 

zmniejszyła . Dobro dziecka – komisja oświaty musi myśleć o dobru dzieci w całej gminie . 

Czy moralne jest , ażeby ograniczać pieniądze dla innych dzieci. Szkoła w Czernicach też ma 

duże osiągnięcia . Z mniejszych szkół pojawiły się dzieci w Czernickiej szkole i odnalazły się 

w niej bardzo dobrze. Jeżeli będzie dużo dzieci w klasie , to rozważać będziemy podział klasy 

na 2 oddziały . Sytuacja w gminie jest tak nabrzmiała , że musimy podjąć działania . 

 



Lipińska Małgorzata - po to się spotkaliśmy , ażeby rozważyć co zrobić i znaleźć rozwiązanie 

oraz żeby i radni nam pomogli - ażeby ta szkoła została. 

 

Wójt - jest jedna z możliwości , powołanie i umocnienie stowarzyszenia ,które podejmuje się 

prowadzenia szkoły. Wtedy być może będzie zwiększone pensum nauczycieli. To wtedy 

szkoła istnieje . Mogę państwa zwieźć , ażebyście obejrzeli taką szkołę . 

 

Glinka Andrzej – to jest nowa rada z energią i może nam się z tymi radnymi uda . 

To są słowa kierowane do Rady . 

 

Perzanowska - Łada - przed kilku miesiącami był uchwalany kredyt, były glosy przeciw. Wójt 

zapewniał , że gmina nie straci płynności finansowej. Przez kilka miesięcy tak się bardzo 

zmieniło .Ta szkoła przetrwała dwie wojny , a teraz chcecie zabrać nam tą szkołę . Dajcie 

nam jeszcze szansę , proszę radnych . 

 

Radny Polakiewicz Józef – zwrócił się do byłego radnego Rafała Gotowca - czy były starania, 

był stawiany problem w okresie ostatnich 4 lat i czy społeczeństwo wiedziało . Taka 

propozycja uchwały była analizowana . 

 

Rafał Gotowiec - były starania o dzieci do szkoły , ale nikogo nie zmusimy i rodzice wysyłają 

swoje dzieci gdzie chcą . Mam prośbę , ażeby dać nam szansę i nie likwidować tej szkoły . 

 

Marcińczyk Aneta – czy p. Polakiewicz zainicjował jakiś działania . Ja słyszę zróbcie pod 

naszym adresem . My tylko myślimy pieniądze . Usiądźmy razem i zróbmy coś razem . 

Rozumiem Wójta , bo myśli jak gospodarz . Ten problem jest , trzeba coś zrobić . Ale 

budujmy , a nie tylko likwidacja . 

 

Radny Polakiewicz Józef – cztery lata temu była podobna dyskusja i raczej szło w dobrym 

kierunku , że stowarzyszenie podejmie się prowadzenia szkoły , ale opór nauczycieli chyba 

spowodował , że ta koncepcja upadla . 

 

Radny Nosarzewski Witold – deklaruję , że to ja się za to wezmę . Nie skończę na tym , że ja 

proszę o przesuniecie tego . Ja się zobowiązuję coś zrobić z nauczycielami ,dyrektorem , ze 

wszystkimi . Ja osobiście obiecuję to państwu . 

 

Rafał Gotowiec – chciałbym ażeby radni i Wójt pomogli nam w tym , ażeby tych dzieci było 

więcej .Powstawały ogniska , jeżeli dziecko pójdzie do Czernic , to w tej szkole zostanie. 

Swego czasu było tworzenie dużego ogniska przedszkolnego w Czernicach . Proszę , ażeby 

tego nie robić , bo te dzieci zostają już w tej szkole . 

 

Wójt – tak 3 lata temu powstawały przedszkola . Jedyna szkoła , która była w stanie 

zorganizować wymaganą ilość dzieci w tej szkole . Każda szkoła miała taką samą propozycję. 

Rodzice , którzy chcieli posłać dziecko do przedszkola zapisała dziecko do Czernic 

Borowych. 

 

Miklewicz Krystyna – było wyciąganie dzieci do Czernic .Do Węgry nikt nie wyciągnął reki , 

żeby dać pedagoga , logopedę . Nic kompletnie nic. 

 

Wójt - nie było tendencji , ażeby zabrać wam dzieci . 

 



Glinka Andrzej – pensum 40 godz. dla nauczyciela jest krzywdzące i tylko dlatego , że 

prowadzi stowarzyszenie . Pracujemy wszyscy na jednakowych warunkach . 

 

Pieńkosz Justyna -w 2012 - 2013 roku podpisywałam i mój syn był na liście do małego 

przedszkola w Węgrze jako 12 . 

 

Lipska Grażyna - czuję się bardzo rozgoryczona i jest mi przykro. Cały czas słyszę , że nic nie 

robimy przez 4 lata. Na przyszły rok do oddziału przedszkolnego mamy zapisanych 22 dzieci. 

To jest niesprawiedliwe. My tak samo nauczamy jak w innych szkołach . Stowarzyszenie z 

innych powodów nie mogło podjąć prowadzenia przedszkola . 

 

Radna Dzierzęcka Anna- z tradycji Grójca wynika , że dzieci chodzą do Obręba. 

Rozmawiałam z rodzicami z Grójca .Teraz myślę że jest szansa , ażeby dzieci z Grójca 

zaczęły chodzić do Węgry . 

 

Radny Rutkowski Jarosław- jest trudna sytuacja. Parę lat temu zlikwidowane zostały szkoły w 

Pawłowie i Borkowie. Tak samo będzie ze szkołą w Węgrze. Pan ujął się za szkołą w 

Rostkowie. Jeżeli dojdzie do zamknięcia szkoły w Rostkowie – taką samą grupą przyjdą 

mieszkańcy Rostkowa. 

 

Radny Nosarzewski Witold - odczytał cytat z treści pisma Ministerstwa, że do 

28 lutego jest wyznaczony czas do podjęcia takich uchwał o zamiarze likwidacji szkoły 

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił , że najpierw jest podjecie uchwały o zamiarze likwidacji 

szkoły . Dzisiaj nie zamykamy szkoły . Dzisiaj rozpoczynamy dyskusję na temat szkoły. 

 

Radny Ryszard Trzciński – jest to trudny temat , bo chodzi tu o nasze dzieci .Czy to są dzieci 

w Węgrze czy Rostkowie , to są wszystkie dzieci nasze . Oczywiście w naszej gminie jest 

konieczna daleko idąca reforma w oświacie. Jest to nieuniknione . Ale czy my w tym 

momencie musimy zamykać szkołę w Węgrze . Budzi to wiele wątpliwości. Z tego powodu 

na dzień dzisiejszy wójt i radni nie mamy koncepcji co z tym zrobić . Jeśli tą szkołę 

zamkniemy będą się wiązały odprawy . Co my zrobimy z tym budynkiem . A może 

stworzymy Zespół szkół z jednym dyrektorem , który poprowadzi te szkoły. Nie będzie 

dyrektorów w pozostałych szkołach . Było powiedziane , że karta nauczyciela chroni 

nauczyciela . Trzeba powiedzieć , że ta karta nie służy edukacji , tylko reprezentuje interes 

nauczyciela. Faktycznie tak jest . 

Pensum nauczyciela jest 15 – 18 godzin tygodniowo . Kartą przetargową nie są dzieci , ale 

nauczyciele . Bądźmy uczciwi . Projekt uchwały o likwidacji szkoły w Węgrze w zasadzie 

popieram ,ale nie oznacza to , że gdy będzie potrzebna druga uchwała w maju – ja będę za 

likwidacją tej szkoły. Uważam , że do tego dnia Wójt i radni powinniśmy wypracować 

wspólne stanowisko . Taka propozycja moja jest na dzień dzisiejszy – może te dzieci z klas 

IV – VI przenieść do Czernic , a te maluchy pozostawić w Węgrze i oddziały przedszkolne . 

Dzieci w Węgrze i Rostkowie powinny być jednakowo traktowane . 

 

Baczek Andrzej -sołtys sołectwa Turowo - jestem obserwatorem obiektywnym . Uważam , że 

powinniśmy jednakowo oszczędzać na wszystkich szkołach. Jeśli szkoła miałaby być 

likwidowana , to dlaczego tylko Węgra . 

 



Przewodniczący Rady – o jakich oszczędnościach mówimy , skoro dokładamy 1 mln złotych. 

Sytuacja jest nieciekawa . Minister wystosowała pisma , ale mogłaby za tym przekazać środki 

. 

 

Radny Nosarzewski Witold - przypominam sobie jak jeździliśmy z pewną grupą , ażeby 

spotkać się z radnymi i porozmawiać . Oczywiście nie ze wszystkimi nam się udało . W 

indywidualnych bezpośrednich rozmowach / byliście naturalni /mieliśmy wrażenie, że są 

prawie z nami jednomyślni . Naprawdę mieliśmy takie wrażenie Mówią , że jestem 

niepoprawnym optymistą . 

 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za......................................... - 11 

przeciw................................ - 4 

wstrzymało się.................... - 0 

 

Rada Gminy większością głosów „za” podjęła Uchwałę Nr 51/IV/15 w sprawie zamiaru 

likwidacji Szkoły Podstawowej w Węgrze im. Jana Pawła II . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

 

Ad.pkt.4 

 

Przewodniczący poinformował . że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

wręczenie zaświadczeń o wyborze sołtysa wszystkim wybranym sołtysom . 

 

Przewodniczący poinformował, że zgodnie z uchwałami Rady Gminy w dniach 

17 stycznia – 10 luty 2015 r. odbyły się zebrania wiejskie na których wybrani zostali sołtysi i 

rady soleckie . Pogratulował wszystkim wybranym sołtysom oraz życzył dużo sił do 

wykonywania swoich obowiązków . Ponadto podziękował ustępującym sołtysom za ich 

dotychczasową pracę. 

Przewodniczący Rady oraz Wójt wręczyli zaświadczenia wszystkim nowo wybranym 

sołtysom . 

Podziękowali również ustępującym sołtysom. 

 

 

Ad.pkt.5 

Przewodniczący obrad poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie protokółu z poprzedniej III sesji Rady Gminy . 

 

Dyskusja: 

radny Nosarzewski Witold – protokół otrzymałem wczoraj . 

 

Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie protokółu : 

za................................... - 15 

przeciw......................... - 0 

wstrzymało się............. - 0 

 



Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z III sesji Rady Gminy . 

 

Ad.pkt.6 

 

Przewodniczący Rady poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czernice Borowe na lata 2015-2033. 

 

Dyskusji nie było . 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za......................................... - 15 

przeciw................................ - 0 

wstrzymało się.................... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 52/IV/15 w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2015-2033. 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

Ad.pkt.7 

 

Przewodniczący Rady poinformował , że zgodnie z porządkiem obrad w tym punkcie 

przewidziane jest podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 49/III/14 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 29 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 

2015 rok. 

 

Dyskusji nie było . 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za......................................... - 14 

przeciw................................ - 0 

wstrzymało się.................... - 1 

 

Rada Gminy większością głosów „za” podjęła Uchwałę Nr 53/IV/15 w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 49/III/14 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 29 

grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2015 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

Radny Nosarzewski Witold - zapytał o zwiększenie na studium . Wójt wspomniał o 

dochodach dot. wiatraków . Jakie zyski , jakie koszty . 

 

Wójt ubiegła Rada Gminy podjęła dwie uchwały . Niezależnie od planu , studium 

powinniśmy aktualizować tak jak było dotychczas , planujemy fragmentami . 

Ad.pkt.8 

Przewodniczący Rady poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

podjęcie uchwały w sprawie zmieniającą Uchwałę Nr 69/V/11 Rady Gminy Czernice Borowe 

z dnia 25 lutego 2011 r. w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego , od nieruchomości i 

leśnego – od osób fizycznych w drodze inkasa , określenia inkasentów oraz wynagrodzenia za 

inkaso . 

 

Dyskusji nie było . 



Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za......................................... - 15 

przeciw................................ - 0 

wstrzymało się.................... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 54/IV/15 w sprawie zmieniającą Uchwałę Nr 

69/V/11 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 25 lutego 2011 r. w sprawie zarządzenia 

poboru podatku rolnego , od nieruchomości i leśnego – od osób fizycznych w drodze inkasa , 

określenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad.pkt.9 

 

Przewodniczący Rady poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

podjęcie uchwały w sprawie zmieniającą Uchwałę Nr 264/XXIV/13 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 19 czerwca 2013 r. w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi , wyznaczenia inkasentów , określenia wynagrodzenia za inkaso oraz 

terminów płatności dla inkasentów . 

 

Dyskusji nie było . 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za............................... - 15 

przeciw...................... - 0 

wstrzymało się........... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr 55/IV/15 w sprawie zmieniającą Uchwałę Nr 

264/XXIV/13 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 19 czerwca 2013 r. w sprawie 

zarządzenia poboru opłaty zagospodarowanie odpadami komunalnymi , wyznaczenia 

inkasentów , określenia wynagrodzenia za inkaso oraz terminów płatności dla inkasentów . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad.pkt.10 

 

Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest podjęcie 

uchwały w sprawie zmieniającą Uchwałę Nr 123/XI/12 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

25 stycznia 2012 r. w sprawie współdziałania i współfinansowania przy realizacji projektu 

pod nazwą „ Rozwój elektronicznej administracji w samorządach województwa 

mazowieckiego wspomagającej niwelowanie dwudzielności potencjału Województwa „. 

Dyskusji nie było . 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za..................................... - 15 

przeciw............................ - 0 

wstrzymało się............... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 56/IV/15 w sprawie zmieniającą Uchwałę Nr 

123/XI/12 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 25 stycznia 2012 r. w sprawie 



współdziałania i współfinansowania przy realizacji projektu pod nazwą „ Rozwój 

elektronicznej administracji w samorządach województwa mazowieckiego wspomagającej 

niwelowanie dwudzielności potencjału Województwa „. 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu . 

 

Ad.pkt.11 

 

Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest podjęcie 

uchwały w sprawie zmieniającą Uchwałę Nr 124/XI/12 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

25 stycznia 2012 r. w sprawie współdziałania i współfinansowania przy realizacji projektu 

pod nazwą „ Przyśpieszenie wzrostu konkurencyjności Województwa mazowieckiego , przez 

budowanie społeczeństwa informacyjnego i gospodarki opartej na wiedzy poprzez stworzenie 

zintegrowanych baz wiedzy o Mazowszu „. 

 

Dyskusji nie było . 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za..................................... - 15 

przeciw............................ - 0 

wstrzymało się............... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 57/IV/15 w sprawie zmieniającą Uchwałę Nr 

124/XI/12 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 25 stycznia 2012 r. w sprawie 

współdziałania i współfinansowania przy realizacji projektu pod nazwą „ Przyśpieszenie 

wzrostu konkurencyjności Województwa mazowieckiego , przez budowanie społeczeństwa 

informacyjnego i gospodarki opartej na wiedzy poprzez stworzenie zintegrowanych baz 

wiedzy o Mazowszu „. 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu . 

 

 

Ad.pkt.12 

 

Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia „ Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czernice 

Borowe w 2015 roku „. 

 

Dyskusji nie było . 

 

 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za..................................... - 15 

przeciw............................ - 0 

wstrzymało się............... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 58/IV/15 w sprawie przyjęcia „ Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Czernice Borowe w 2015 roku „. 



Uchwała stanowi załącznik do protokółu . 

 

Ad.pkt.13 

 

Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest podjęcie 

uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie 

ścieków . 

Dyskusja : 

 

Radny Ryszard Trzciński - zapytał jakie były stawki dotychczas. 

 

Skarbnik Gminy poinformowała , że 7.34 brutto dla Rostkowa i Obrębca , 4.70 brutto dla 

Chojnowa i Czernic. Podwyżka jest o 0,34 zł brutto. 

 

Radny Ryszard Trzciński – to jest dużo . Czy były wliczane zaległości . 

 

Wójt – nie . Teraz obliczamy na podstawie poniesionych kosztów , a nie jak poprzednio 

szacunkowych kosztów . 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za..................................... - 15 

przeciw............................ - 0 

wstrzymało się............... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 59/IV/15 w sprawie zatwierdzenia taryfy za 

zbiorowe odprowadzanie ścieków . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu . 

 

Ad.pkt.14 

 

Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przedstawienie sprawozdania za 2014 rok z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 

prowadzonych przez jednostki samorządu terytorialnego . 

 

Dyskusji nie było . 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie : 

przyjęcie sprawozdania : 

za..................................... - 15 

przeciw............................ - 0 

wstrzymało się............... - 0 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła sprawozdanie za 2014 rok z wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 

prowadzonych przez jednostki samorządu terytorialnego . 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu . 

 

Ad.pkt.15 

 



Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Centrum Informacji w 

Czernicach Borowych za 2014 rok . 

 

Wójt - poinformował, że za 2014 rok : dochody wynoszą 18.050.-złotych , wykonanie – 

23.470.93 zł . Wydatki wg. planu 108.788 złotych , a wykonanie 107.487.20 złotych . Na 

wynagrodzenia + pochodne wydatkowano 83.568,62 złotych . 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie : 

przyjęcie sprawozdania : 

za..................................... - 15 

przeciw............................ - 0 

wstrzymało się............... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum 

Informacji w Czernicach Borowych za 2014 rok . 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu . 

 

Ad.pkt.16 

 

Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicach Borowych 

za 2014 rok. 

 

Dyskusja: 

 

radny Nosarzewski Witold zapytał ile nas kosztuje Gminna Biblioteka Publiczna . 

 

Wójt – na ten rok w planie jest 100 tys. złotych . W 2014 roku realizowane były projekty i 

wydatki były w kwocie 140 tys. złotych 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie : 

przyjęcie sprawozdania : 

za..................................... - 15 

przeciw............................ - 0 

wstrzymało się............... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Czernicach Borowych za 2014 rok. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu . 

 

 

 

 

Ad.pkt.17 

 

 

Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Czernicach Borowych za 2014 rok. 



 

Dyskusja: 

 

Radny Witold Nosarzewski – czy jest udział w tych wydatkach z gminy , czy są limity , czy 

są możliwości pozyskania środków . W jakich uwarunkowaniach się poruszamy .Zauważyłem 

, że jest sporo środków własnych na GOPS . Mamy więcej środków własnych niż 

pozyskanych w dożywianiu . 

 

Skarbik Gminy wyjaśniła – jest bardzo dużo dotacji . Na zasiłki okresowe są dotacje , na 

dożywianie , na zasiłki stale. Musimy cześć środków własnych do dotacji dołożyć tj. do 

dożywiania – 40 % / utrzymanie kucharki / , na utrzymanie GOPS – 50% , na zasiłki 

okresowe i celowe – jest 20 tys. złotych. Według kierownika GOPS jest dużo potrzeb i 

zabiega o większe środki . 

 

Radny Rutkowski Jarosław – chcę podziękować kierownikowi GOPS oraz pracownikom za 

pozytywną współpracę . 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie : 

przyjęcie sprawozdania : 

za..................................... - 15 

przeciw............................ - 0 

wstrzymało się............... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Czernicach Borowych za 2014 rok. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu . 

 

 

Ad.pkt.18 

 

 

Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie sprawozdania z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego za 2014 rok. 

Dyskusji nie było . 

Przewodniczący poddał pod głosowanie : 

przyjęcie sprawozdania : 

za..................................... - 15 

przeciw............................ - 0 

wstrzymało się............... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego 

za 2014 rok. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu . 

 

 

Ad.pkt.19 

 

Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie planów pracy komisji Rady Gminy na 2015 rok. 



Przewodniczący poinformował , że pod głosowanie podda jednocześnie plany pracy 

wszystkich komisji . 

 

Dyskusji nie było . 

Przewodniczący poddał pod głosowanie : 

przyjęcie planów pracy komisji na 2015 rok: 

za..................................... - 15 

przeciw............................ - 0 

wstrzymało się............... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła plany pracy wszystkich komisji Rady Gminy na 2015 rok. 

Plany pracy komisji stanowią załączniki do protokółu . 

 

Ad.pkt.20 

 

Interpelacje radnych złożone na piśmie , takowych nie było . 

 

Ad. pkt. 21 

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta . Radni i sołtysi 

otrzymali z materiałami sesyjnymi to sprawozdanie . 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad pkt. 22 

 

Wolne wnioski i zapytania . 

 

Przewodniczący Rady ogłosił , że ADMiR organizuje szkolenie w dniu 4 marca 2015 r./ środa 

/ o godz. 10 – tej w Czernicach Borowych w Urzędzie Gminy w zakresie wypełniania 

wniosków o przyznanie płatności na 2015 rok . Poprosił o poinformowanie mieszkańców w 

swoich sołectwach . 

 

Smoleńska Marzena - sołtys wsi Pierzchały – jest żwirownia w Pierzchałach i wczoraj 

wozidła , które jeździły po gminnych drogach zrobiły głębokie ślady . Nie mam też dojazdu 

do lasu i do Krzynowłogi . Czy p. Wójt zgodził się , żeby takie wozidła jeździły po naszych 

drogach . Kto będzie remontował . Wszystkie drogi nie są przejezdne nawet ciągnikiem . 

 

Wójt – z p. Marchlińskim mam taką umowę , że jeździ po drogach , a potem je naprawia . 

Staramy się nie ograniczać działalności. Zwrócę się do p. Grzegorza , ażeby naprawił te drogi 

, bo inaczej będę musiał go ograniczyć. 

 

Kordek Jerzy - sołtys wsi Grójec - bezpańskie psy wałęsają się w Grójcu i jest ich dużo. 

Tragedia z tymi psami. Nie wiem co z nimi zrobić . Trzeba o tym pomyśleć i coś z nimi 

zrobić . 

 

Wójt – musimy szczegółowo i globalnie podjąć jakieś działania , ażeby ten problem 

rozwiązać . Będziemy dyskutować na ten temat . Zgłosiłem dwie wioski o monitorowanie 

przez Policję , co do wałęsających się psów . Uprzedzam i proszę powiadomić sąsiadów . 

 

Pieńkosz Zbigniew – sołtys wsi Olszewiec – śmieci po remoncie / gruz , blachy itp. / gdzie je 

wywieźć. 



 

Wójt – proszę się zgłosić do p. Kamińskiej , firma Błysk ma z nami umowę i po uzgodnieniu 

odbierze . Należałoby poselekcjonować i określić ilość . Może z Olszewca + Grójca 

sprzedamy Błyskowi. 

 

Ćwiek Paweł – sołtys wsi Zberoż – droga Zberoż – Borkowo/ służyła do objazdu / czy teraz 

można z nią coś zrobić , wymaga naprawy . 

 

Wójt – wiosną wszystkie drogi będą naprawiane . Możliwie najwcześniej będę próbował 

naprawić drogi objazdowe. 

 

Radny Tyburski Mariusz – nie miałem wcześniej możliwości , ale od mieszkańców Pawłowa 

Poręby wyślę pismo o naprawę tej drogi , bo mają być środki unijne. 

 

Wójt – do września poprzedniego roku są terminy składania takich wniosków , duże remonty 

. My rozpoczniemy pracę , ażeby opracować system ustalenia dróg i przygotowania 

dokumentacji potrzebnej do rozpoczęcia inwestycji. Pozyskanie środków, a mając 

dokumentację pozwoli szybko rozpocząć realizację . W Zembrzusie chcą drogę , ale nie ma 

woli postąpienia przyległego gruntu na poszerzenie drogi . Jeżeli będziemy mieli 

uregulowane te sprawy i dokumentację - szybciej rozpoczniemy realizację. Gospodarowanie 

funduszem sołeckim nie zawsze jest na zadania najbardziej potrzebne społeczeństwu . W 

Pawłowie Porębie droga jest szeroko zajeżdżona , to brak uregulowań . Kiedy możemy 

ruszyć. PROW jest ogłoszony , to pod koniec roku będziemy mogli sięgnąć pieniądze. Dla 

każdej gminy jest 3 mln złotych . Zapowiadam i chcę ażebyśmy mieli przemyślane decyzje . 

Około 

2 lata trwają przygotowania inwestycji. Jak będziemy mieli przygotowane , to moglibyśmy tą 

drogę wcisnąć do PROW . Droga w Skierkach była tak zrobiona , bo z tej drogi wykazaliśmy 

, że na tą drogę ponieśliśmy nakłady i zaliczyli nam jako wkład własny , a nie musieliśmy 

wykładać pieniędzy z budżetu . 

 

Bąkowski Stanisław – sołtys wsi Obrębiec – jak będzie z objazdami w Obrębcu , gdy będzie 

remontowany most . 

 

Wójt - nie ma krótkiego objazdu. Objazd będzie przez Rostkowo. Duże samochody objazd na 

Ciechanów . Remont będzie kwiecień - maj , a być może będzie później. Mamy nadziej , że 

zdążymy położyć chodniki i zrobić zatoczki . 

 

Bartołd Tadeusz – sołtys sołectwa Chrostowo – co z zakończeniem projektu i budową altanki. 

Drzewo rośnie przy drodze na zakręcie , w kierunku Przywilcza . Mamy pewne ustalenia co 

do zjazdu . Do redaktorów – jeśli robicie błąd , to należy zamieścić sprostowanie w 

wydawanych gazetach . 

 

Wójt – sporo jest robionych pomiarów geodezyjnych. Proszę o zainteresowanie i zgłaszanie 

swoich zastrzeżeń , że jest czy powinno być inaczej . Geodeci niekiedy popełniają błąd i jeżeli 

w odpowiednim czasie wiem , to bez zwłoki reaguję i prostujemy . Temat drzewa – zrobię 

rozeznanie . 

 

Łukasiak Jerzy – sołtys wsi Węgra – smołówka na drodze k. Łukasiaka przez objazdy została 

rozwalona i nie nadaje się do przejazdu . 

 



Bączek Andrzej - sołtys sołectwa Turowo – odnośnie poszerzenia drogi powiatowej w 

Turowie , proszę o podjęcie rozmów w tym temacie . Ponadto rosnące topole , które powinny 

być wycięte . 

 

Wójt – mamy wniosek o wycięcie tych topoli i chyba damy radę je wyciąć . Droga 

powiatowa, mamy planowane spotkanie w tym temacie z Dyrektorem Pióro. 

 

Radny Nosarzewski Witold - czy wiadomo o kosztach odśnieżania tego sezonu . 

 

Wójt - był zakup solanki. Robiono na drodze do Przywilcza i w Kosmowie. Powinno 

zamknąć się kwotą 2 – 3 tys. złotych . 

 

 

Ad pkt. 23 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął IV sesję Rady. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

 

Protokółowała 

 

Bożena Romanik 
 


